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Tisztelt Elnök Úr! 

Az Alaptörvény 7. cikk (1)-(2) bekezdése, valamint az Országgyűlésről szóló 2012. évi XXXVI. 
törvény 42. § (8) bekezdése alapján írásbeli választ igénylő kérdést kívánok benyújtani 

Az írásbeli választ igénylő kérdés címzettje: Dr. Varga Judit, igazságügyi miniszter 

Az írásbeli választ igénylő kérdés címe: "Ki és hány nemzetbiztonsági célú titkos 
információgyűjtést engedélyezett?" 

Tisztelt Miniszter Asszony!
 
A hvg.hu kérdésére,  miszerint 2021 során hány, miniszteri  engedélyhez kötött  nemzetbiztonsági
célú  titkos  információgyűjtést  engedélyeztek,  a  tárca  azt  válaszolta,  hogy  csak  a  beérkezett
kérelmek számát tartják nyilván, a kiadott engedélyek számát nem. A válasz annál is meglepőbb,
hogy a minisztérium a korábbi  években hasonló kérdésre megadta a kiadott  engedélyek pontos
számát.  A  nyilvánvaló  ellentmondást  a  Miniszterelnökséget  vezető  miniszter  azzal  próbálta
föloldani,  hogy  kijelentette,  az  igazságügyi  tárca  által  korábban  kiadott  adatok  is  a  beérkezett
kérelmek,  és  nem a  kiadott  engedélyek  számát  tükrözik.  Magyarán  a  minisztérium illetékeseit
hülyéknek minősítette,  akik részint  nem tudnak egy világosan föltett  kérdést értelmezni,  részint
pedig, expressis verbis azt állítva, hogy a kért adatot közlik, egy attól merőben különböző adatot
juttatnak el a kérdezőnek.
 
Mindazonáltal,  ha a kiadott engedélyek számát csakugyan nem is tartanák nyilván, a beérkezett
kérelmeknek  és  a  rájuk  adott  (engedélyező  vagy  azt  megtagadó)  válaszoknak  nyilvánvalóan
nyomuk kellett, hogy maradjon a minisztérium irattárában, ahonnan az visszakereshető. A válasz
megtagadásának indoka tehát ebben az esetben sem volna elfogadható.
 
Ugyanehhez az ügyhöz kapcsolódik az a kérdés is, hogy ki vagy kik adták ki az engedélyeket. Erre
a kérdésre a tárca azt a választ adta, hogy ez minősített adat. Tavaly azonban a telex.hu kérdésére ön
azt  válaszolta,  hogy „Völner  Pál  (akkor  még – S-P.  L.)  államtitkár  úr  az,  aki  az  engedélyeket
megadja vagy éppen megtagadja”. Csakhogy Péterfalvi Attila NAIH elnök a Pegasus-ügyről szóló



 
jelentésében hangsúlyozta, hogy a nemzetbiztonsági törvény “kifejezetten az igazságügyért felelős
miniszter  jogkörébe utalja az engedélyezési jogkört,  és nem ad felhatalmazást az engedélyezési
jogkör átruházására“. Nem kerülhető meg ez a rendelkezés a miniszter akadályoztatásának esetére
fenntartott, úgynevezett kiadmányozási joggal sem, mert egy korábbi alkotmánybírósági határozat
ezzel kapcsolatban világosan kimondja, hogy a kiadmányozási jog csak aláírási, nem pedig döntési
jogkört jelent. Ha tehát az ön korábbi nyilatkozata helytálló, és az engedélyeket az államtitkár adta
meg,  az  azt  jelenti,  hogy  az  Igazságügyi  Minisztérium  folytatólagosan  megsértette  a
nemzetbiztonsági törvény előírásait. Márpedig az, hogy a tárca megsérti-e a hatályos törvényeket
vagy sem, nyilvánvalóan közérdekű adat, és mint ilyen, nem titkosítható.
 
Kérdezem ezért miniszter asszonyt:
 

1. A 2021-es év során, illetve 2022. január 1. és június 15. között hány, miniszteri engedélyhez 
kötött nemzetbiztonsági célú titkos információgyűjtésre irányuló kérelem érkezett be a 
tárcához?

2. Ezek közül melyik évben hányat engedélyeztek?
3. Ki adta meg az engedélyeket, illetve, ha nem ugyanaz a személy adta meg, akkor kik voltak 

az engedélyt megadók, és melyikük hány engedélyt adott meg, és tagadott meg 2021-ben, 
illetve 2022-ben?

4. Miért nyilatkozott ön tavaly úgy, hogy az engedélyeket Völner Pál adja vagy tagadja meg?
5. Kit terhelő és milyen felelősség az, aminek elkenése végett önnek megéri saját magát és 

tárcáját hülyének tettetni?  
 
Válaszát  azzal  várom,  hogy  kérem,  az  1.-3.  kérdéseket  tekintse  az  információs  önrendelkezési
jogról  és  az  információszabadságról  szóló  2011.  évi  CXII.  törvény  szerinti  közérdekű
adatigénylésnek, melynek megtagadása esetén az igényt kénytelen leszek jogi útra terelni.
 
 
 
Budapest, 2022. június 16.
 
 
Tisztelettel 
 
Sebián-Petrovszki László
Demokratikus Koalíció
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